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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz az ukrán menekült gyerekekkel?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kormány szívesen beszél a menekültek segítéséről, és nagyon keveset tesz. Ezt jól mutatja az, 
ahogy "megoldották" az Ukrajnából menekült gyerekek oktatását. Átfogó kormányzati program 
helyett megint az iskolákra és óvodákra hárítják a felelősséget.

Egyszerűen írtak egy levelet az iskoláknak és óvodáknak, hogy kötelesek felvenni a körzetes 
menekült gyereket is. Ezen felül 130 ezer forint többlettámogatást kaphatnak az iskolák és 5, azaz 5 
órát felzárkóztatásra, nyelvtanulásra.

Most képzeljük el azt a gyereket, aki nem beszél magyarul. Hogyan fog beilleszkedni? Mit csinál 
majd az iskolában vagy óvodában? Mennyit segít ezen egy ötórás felzárkóztatás? És akkor arról 
még nem is beszéltünk, hogy mekkora lelki terhet jelent egy gyermeknek a menekülés, az új 
környezet, a bizonytalanság.

Még a magyarul beszélő diákoknak is nehéz lesz a beilleszkedés, hiszen más tantervből, más 
módszerekkel tanultak eddig.

Szükség lenne tehát anyanyelvi oktatásra, már csak azért is, mert ha véget ér a háború, a 
menekültek jó része visszatér majd a hazájába. De kell pszichológiai, mentálhigiénés, szociális 
segítség is, tolmácsok a szülőkkel való kapcsolattartásra, és sokfajta más támogatás. Ezt az iskolák, 
óvodák nem fogják tudni maguk megoldani.

A feladat nem lenne reménytelen, hiszen az Ukrajnából menekültek nagy része beszél oroszul, és a 
mi korosztályunkban a tanárok közül még sokan beszélik ezt a nyelvet, a Kárpátaljáról áttelepült 



 
magyar pedagógusok közül pedig bizonyosan vannak olyanok, akik ukránul is tudnak tanítani. Az 
ukrán nagykövetség, nemzetiségi önkormányzat is bizonyosan segítene. De ehhez kellene egy erős 
kormányzati program, ami mindezt szervezi, koordinálja és nem mellékesen finanszírozza.

Most kell előre menni, nem az óriásplakátokon, mert sok ezer gyermek sorsa tét.

 

Miniszter úr, van-e bármilyen tervük ezek megoldására? Ha van, milyen ütemben és határidővel? 
Ha nincs, miért nincs?

 

Várom szakpolitikai válaszát.

 

Tisztelettel:

 

Arató Gergely

Demokratikus Koalíció
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